
Buurtbomenplan  
 
Wanneer: Maandag 28 januari 2019  
 
Waar: Grote Marimba,  Huis van de Wijk Lydia 
 
Aanwezig: 10 buurtbewoners, Alco van Gog (Stadsdeel Zuid) en David van Bezooijen (NMT Zuid). 
 
Betrokkenheid: Alle aanwezige buurtbewoners zijn uitgenodigd omdat van hen bekend is dat ze zich op 
een of andere manier bezighouden met groene activiteiten in de openbare ruimte of ijveren voor het in 
stand houden en/of vergroten van het bomenbestand in onze buurten.  
 
Positieve krachten: Behoud van stedelijk groen is weliswaar belangrijk maar het staat immer onder druk 
vanwege intensief gebruik van de openbare ruimte. In tijden van bezuiniging, zoals we de laatste jaren 
hebben gekend, wordt beknibbeld op aandacht en onderhoud. Nu het tij keert is het van belang om 
vooral het bomenbestand als eerste weer op peil te krijgen want bomen hebben veel tijd nodig om uit te 
groeien. Wat zijn de positieve elementen in een gewijzigd politiek en economisch klimaat die meewerken 
aan de verbetering van het openbaar groen in onze buurten?  
 
Coalitieakkoord mei 2018: De coalitiepartijen schrijven in hun akkoord dat bewoners net zulke goede, zo 
niet betere, ideeën hebben als het stadsbestuur. Zij streven naar een open en transparant bestuur, een 
naar buiten gerichte organisatie die open staat voor maatschappelijk initiatief en een gebiedsgerichte 
werkwijze. Zij voelen het als hun verantwoordelijkheid om de zeggenschap van bewoners te vergroten. 
Niet door nieuwe stelsels, maar door met de stad het gesprek en debat aan te gaan over hoe dat beter 
kan. 
 
Grondwaterconferentie: Eind vorig jaar heeft er een Grondwaterconferentie plaatsgevonden en daarin 
zijn de buurtproblemen met een wisselende grondwaterstand en de gevolgen van de in de nabije 
toekomst verwachte extreme regenval of droogte aan de orde geweest. Een medewerker van Amsterdam 
Rainproof heeft toen benadrukt hoe belangrijk het is om Amsterdam de komende jaren om te vormen tot 
wat zij noemde ‘een groene spons’. Bomen in de openbare ruimte zijn daar een belangrijk onderdeel van.  
 
Gebiedsagenda 2019‐2022: In de Gebiedsagenda 2019‐2022 wordt als ambitie expliciet het 
Museumkwartier genoemd als het gaat om het Rainproof/regenbestendiger maken van dit gebied. 
Tijdens de Grondwaterconferentie werden de Van Baerlestraat, de J.M. Coenen straat en de 
Ruysdaelstraat benoemd als straten die extra aandacht nodig hebben als het gaat om extreme regenval.  
 
Gebiedsplan 2019: Doelstelling is het regenbestendiger maken van de Museumkwartier en Stadionbuurt. 

Doordat er bomen worden gekapt en veel (binnen)tuinen worden betegeld, krijgt de buurt een steeds 

steniger karakter. Bij hevige regenbuien ontstaat er vooral in het Museumkwartier en de Stadionbuurt 

wateroverlast. In het kader van het programma Rainproof wort onderzocht in hoeverre er bij 

herinrichtingsprojecten in de openbare ruimte maatregelen kunnen worden doorgevoerd om de buurten 

regenbestendiger te maken. Ook worden bewoners erop gewezen dat zij zelf een bijdrage kunnen leveren 

door aanpassingen in hun tuin aan te brengen. Veel straten van Oud‐Zuid liggen lager dan omliggende 

straten in de wijk. Hierdoor is het niet mogelijk om na extreme regenbuien voldoende water af te voeren 

via het riool. In het Museumkwartier en de Stadionbuurt worden, in straten waar toch al aan gewerkt 

wordt, de werkzaamheden voor het programma Rainproof tegelijkertijd meegenomen/uitgevoerd.  

Participatie Pilot: Vanaf september 2018 wordt er gewerkt door buurtbewoners en het stadsdeel aan het 
opzetten van een Participatie Pilot voor de Johannes Vermeerbuurt en Duivelseiland. In dat kader komen 
ook leefbaarheidsonderwerpen aan de orde waarin extra aandacht voor openbaar groen mogelijk een 
extra kans krijgt.  
 



Bestemmingsplan 2021: Het ontwikkelen van een nieuw bestemmingsplan Museumkwartier en 
Valeriusbuurt wordt in tijd versneld naar voren gehaald. De actualisatie van dit bestemmingsplan maakt 
onderdeel uit van de actualisatieopgave bestemmingsplannen Amsterdam (hierna ABA) van de directie 
Ruimte en Duurzaamheid (R & D). De ambitie van de gemeente Amsterdam is dat alle 
bestemmingsplannen voor de inwerkingtreding van de omgevingswet (2021) actueel en digitaal 
beschikbaar zijn. In het bestemmingsplan wordt ook verwezen naar de Gebiedsagenda:   
Ambitie 1.3: Regenbestendiger Museumkwartier en Stadionbuurt  Bij hevige regenbuien ontstaat in het 
Museumkwartier wateroverlast. Het stadsdeel onderzoekt daarom in hoeverre bij herinrichtingsprojecten 
in de openbare ruimte maatregelen kunnen worden doorgevoerd om de buurt regenbestendiger te 
maken. Het bestemmingsplan kan bijdragen aan een meer regenbestendige buurt door de 
bouwmogelijkheden op binnenterreinen in te perken en/of hieraan voorwaarden te stellen. 
 
Buurtparticipatie: In alle gemeentelijke en lokale plannen staat dat men ernaar streeft om zoveel 
mogelijk samen te werken met bewoners en andere partijen. Als de uitgesproken intenties niet alleen 
lippendienst zijn aan het coalitieakkoord maar ook bewaarheid worden dan moeten we deze kans met 
beide handen aangrijpen. Vandaar deze eerste bijeenkomst om de stem van de groene bewoners te 
versterken en een plan van aanpak klaar te hebben als de gelegenheid daar is om dat in te dienen.  
 
Buurtbomenplan: Een belangrijk aspect van gebiedsgericht werken is dat de gemeente niet alleen samen 
met de bewoners, ondernemers en partners uit de wijk in kaart brengt waaraan gewerkt moet worden, 
maar dat er ook gezamenlijk oplossingen worden gezocht en acties worden ondernomen. Ook de 
Kansenkaart Museumplein biedt een uitstekende mogelijkheid om in gesprek met alle belanghebbenden 
de verbetering van het openbaar groen in te brengen. Deze werkwijze past uitstekend in het streven naar 
een ‘participatieve democratie’ dat de coalitie heeft uitgesproken. Vandaar dat het noodzakelijk is dat 
bewoners zich in een vroeg stadium bewust zijn de hen toebedeelde rol in het participatieproces dat de 
komende tijd zal worden uitgerold.  
 
De middagvergadering in Lydia was dan ook hoofdzakelijk bedoeld om van elkaar te horen wat er leeft en 
wat belangrijk wordt gevonden. Dat daarbij ook een groot aantal informatieve vragen zouden worden 
gesteld aan de vertegenwoordiger van het Stadsdeel was ingecalculeerd. Samenwerking met een complex 
gremium als een lokale overheid roept altijd vragen op. Wie is waar voor verantwoordelijk, wat kan lokaal 
wat wordt stedelijk aangestuurd. Hoe zijn de diverse procedures en welke namen en rugnummers zijn er 
bekend. Daarbij speelt de emotie over alle mislukkingen en teleurstellingen in relatie tot het Stadsdeel 
zodanig mee dat het luisteren naar nieuwe ideeën nog wordt belemmerd  of verkleurd. De 
beantwoording van al deze vragen werd weliswaar zorgvuldig gedaan, maar allengs werd duidelijk dat het 
zo ingewikkeld is dat mogelijk alleen dat gegeven is blijven hangen.  
 
Huiswerk: Om niet te lang stil te staan bij dat gevoel spraken we af om gebruikmakend van de 
‘Bomenkaart van Amsterdam’, het bomenbestand in onze eigen straten te gaan inventariseren. Daarbij 
lettend op ontbrekende bomen, niet vervangen bomen, lege boomspiegels, dicht gestrate boomspiegels, 
nieuwe plekken om bomen bij te plaatsen etc.  
 
Huiswerk dat we de volgende keer bijeenvoegen en als advies aan Alco van Gog zullen meegeven. Hij 
zegde toe daar met zijn collega’s serieus naar te zullen gaan kijken en ons van de uitslag van hun 
beraadslagingen op de hoogte te zullen brengen.                                                                                                                           
 
https://maps.amsterdam.nl/monumentaal_groen/  
https://maps.amsterdam.nl/bomen/  
 
Belangstellende buurtbewoners kunnen zich melden via:  participatiepilot@gmail.com       
 


